
Folketingets Udvalg for Fødevarer, 
Landbrug og Fiskeri
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Sagsnr.: 5175

Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 23.april 2010
stillet følgende spørgsmål nr. 303 (Alm. del) som hermed besvares.

Spørgsmål 303:

”Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 22/4-10 fra Vorbasse og Hjallerup 
Markeder vedrørende kontrol af heste, jf. FLF alm. del - bilag 239.”

Svar:

Jeg kan oplyse, at det i § 13, stk. 1, i bekendtgørelse nr. 1448 af 15. december 2009 om 
identifikation af dyr af hesteslægten er fastsat, at fødevareregionen, inden dyr af 
hesteslægten gives adgang til hestemarkeder, skal kontrollere, at dyret er identificeret i 
overensstemmelse med Kommissionens forordning (EF) nr. 504 af 6. juni 2008 om 
gennemførelse af Rådets direktiv 90/426/EØF og 90/427/EØF for så vidt angår metoder 
til identifikation af enhovede dyr.

Dette indebærer, at alle heste der tilføres markeder skal kontrolleres. I praksis skal 
kontrollen af den enkelte hest ske, inden hesten kommer ind på markedet. Når man har 
valgt bl.a. at foretage identifikationskontrol på hestemarkeder skyldes det hensynet til 
en effektiv og billig administration af kontrollen, idet man her kan kontrollere mange 
heste på kort tid.

Når kontrollen er fastlagt i forhold til markeder set i forhold til andre arrangementer, 
hvor heste samles - som fx ridekonkurrencer, væddeløb, dyrskuer, kåringer eller 
lignende – skyldes det, at der blandt sidstnævnte altovervejende vil være tale om 
registrerede heste, dvs. heste i den organiserede avl eller konkurrence- eller 
væddeløbsheste, hvor der i en årrække har været krav om, at hestene er identificeret 
med et hestepas.
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De kommende uger er højsæson for hestemarkeder, men en række markeder har endnu 
ikke modtaget information om, hvordan kontrollen praktisk skal gennemføres. 

Jeg har derfor besluttet at udskyde kontrollen på markeder til 2011, så 
Fødevarestyrelsen i dialog med markederne får tid til at planlægge den praktiske 
gennemførelse af kontrollen.

Kontrollen af de nye EU-regler om identifikation af heste vil i år blive udført på 
slagterier og i forhold til heste, der udføres til udlandet. Dermed får vi gennemført de 
nye regler på en ordentlig måde uden at gå på kompromis med sikkerheden. 

Henrik Høegh

/Heidi Søltoft


